
Kehitysvammaliitto 2019
Selkokielellä
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Vuosi 2019 lyhyesti selkokielellä
Kehitysvammaliitossa tehdään töitä sen eteen,
että jokaisella on mahdollisuus
vaikuttaa omiin asioihinsa
ja toimia osana yhteiskuntaa.

Kehitysvammaliitossa on neljä yksikköä:
Kansalaisuus, Saavutettavuus,
Elinikäinen oppiminen ja
Taloushallinnon ohjaus- ja tukipalvelut.
Lisäksi Kehitysvammaliitossa on
yleishallinto ja viestintätiimi.
Vuoden 2019 lopussa
Kehitysvammaliitossa oli 88 työntekijää.

Vuonna 2019 Kehitysvammaliitto muutti
Espoon Leppävaaraan. 
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Oikeus osallistumiseen ja kommunikointiin
Kehitysvammaliitto haluaa,
että jokaisella ihmisellä on mahdollisuus
osallistua yhteiskunnan toimintaan
ja vuorovaikutukseen toisten ihmisten kanssa.
Vuonna 2019 Kehitysvammaliitossa tutkittiin sitä,
miten vammaisten henkilöiden oikeudet
toteutuvat Suomessa.

Tietotekniikka- ja kommunikaatiokeskus Tikoteekki
järjesti koulutuksia vuorovaikutuksesta
ja kehitti kommunikoinnin materiaaleja,
kuten digitaalisen kommunikointipassin.
Tikoteekki kokosi myös säännöllisesti yhteen
ryhmän puhevammaisia kokemusasiantuntijoita.

Papunetin verkkosivuilla 
tarjottiin tietoa puhevammaisuudesta 
ja materiaalia kommunikoinnin tukemiseen.
Papunetin sivuilla oli kävijöitä 
enemmän kuin koskaan aikaisemmin. 

Minua kuullaan -hankkeessa
vammaiset lapset ja heidän perheensä
saivat äänensä kuuluviin,
kun he olivat mukana kehittämässä
tulevia perhekeskuksia.

Oppimateriaalikeskus Opikkeessa
tuotettiin uusia materiaaleja opetukseen.
Kuvionuotit täyttivät 20 vuotta.
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Koulutimme ja jaoimme tietoa FASDista.
Olimme mukana järjestämässä
ensimmäistä sopeutumisvalmennuskurssia
FASD-aikuisille.
Kurssilla he saivat tukea omaan arkeensa.
FASD tarkoittaa erilaisia vaurioita,
joita vauva voi saada,
jos äiti juo alkoholia raskauden aikana.

Oikeus omaan kotiin
Jokaisella ihmisellä on oikeus päättää itse,
miten haluaa asua.

Kehitysvammaliitossa oli käynnissä
kaksi asumiseen liittyvää hanketta.
Porukoissa-hankkeessa vahvistettiin
tukiasukkaiden yhteyksiä toisiin asukkaisiin.
#kotimatkalla-hankkeessa kehitettiin
nuorten tukiasumista.

Asumisen tekoja -verkkosivustolla jaettiin
yhteensä 23 tekoa,
jotka olivat kehittäneet
vammaisten ihmisten hyvää asumista.

Verneri.netin selkosivuilla jaettiin vinkkejä
oman asumisen suunnitteluun
ja kokemuksia omassa kodissa asumisesta. 
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Oikeus selkokieleen ja digitaalisiin palveluihin
Selkokeskus julkaisi uuden arvion,
jonka mukaan jopa 750 000 ihmistä Suomessa
hyötyy selkokielestä.
Se tarkoittaa sitä,
että useampi kuin joka kymmenes suomalainen
tarvitsee selkokieltä.
Selkokielen asemaa yritetään parantaa
uuden toimenpideohjelman avulla.

Vuonna 2019 selkokirjoja myytiin 
enemmän kuin koskaan aikaisemmin.
Oppimateriaalikeskus Opike julkaisi selkokirjoja,
kuten Muumipeikko ja pyrstötähti
sekä Avioliittotesti.

Julkaisimme selkokielisiä uutisia
Selkosanomat-lehdessä sekä
Selkosanomat kuvilla -verkkolehdessä.
Verneri.netin selkosivuilla julkaisimme
kehitysvammaisten nuorten ja aikuisten
kirjoituksia, kuvia ja mielipiteitä.
Lisäksi järjestimme yhdessä Ylen kanssa
selkokielisen vaalipaneelin.

Minä luen sinulle -kampanjassa 
suomea opiskelevat maahanmuuttajat
kävivät lukemassa selkokielisiä kirjoja ja lehtiä
kehitysvammaisille ihmisille ja vanhuksille. 
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SELVIS-hankkeessa teimme
yhdessä kehitysvammaisten nuorten kanssa
selkokielistä materiaalia,
joiden avulla voidaan vähentää 
päihde- ja peliongelmia.

Somettamalla uutta kohtaamista -hankkeessa
teimme sosiaalisen median palvelua,
jossa on helppo tutustua uusiin ihmisiin.

Laki verkkopalveluiden saavutettavuudesta
tuli voimaan vuonna 2019.
Papunet järjesti saavutettavuuskoulutuksia
ja jakoi tietoa saavutettavuudesta.

Oikeus palkkatyöhön
Kehitysvammaliitossa toivotaan,
että myös kehitysvammaiset työntekijät
saisivat palkkaa työstään.

Paikka auki -hankkeessa
Kehitysvammaliitto tarjosi työpaikan
kahdelle erityistä tukea tarvitsevalle henkilölle.
He olivat esimerkiksi mukana järjestämässä
Räppii ja ihmisoikeuksii -tapahtumaa.

Edistimme
kehitysvammaisten henkilöiden palkkatyötä
myös erilaisten hankkeiden avulla.
Käynnistimme Palkkaamon,
jossa tuemme työhönvalmentajia.
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Palkkaa työstä -kampanjassa
puhuimme vammaisten ihmisten palkkatyön puolesta.

Oman elämän nainen -hankkeessa vahvistimme
vammaisten naisten työelämätaitoja.
Opitaan työhön yhdessä -hankkeessa
tutkimme ja kehitimme työvalmennusta,
joka valmentaa työhön ja itsenäiseen elämään.

Lisää tietoa ja osaamista
Järjestimme paljon koulutuksia 
vammaisalan työntekijöille, opettajille, 
vammaisten ihmisten läheisille
ja viestinnän ammattilaisille. 
Vuonna 2019 koulutimme
esimerkiksi seuraavista aiheista: 
kehitysvammaisuus, itsemäärääminen,
tekoäly ja robotit hoiva-alalla, mielenterveys,
selkokieli, verkkosivujen saavutettavuus, 
vuorovaikutus ja kommunikointi.

Jaoimme paljon tietoa esimerkiksi
eri verkkosivuilla, Ketju-lehdessä,
messuilla ja sosiaalisessa mediassa. 
Kehitysvammaliiton eri yksiköt
neuvoivat ja vastasivat kysymyksiin
verkossa ja puhelimessa. 
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Kehitysvammaliitto
Linnoitustie 2 B

02600 ESPOO
kvl@kvl.fi

P. 09 348 090

www.kehitysvammaliitto.fi
twitter.com/kvliitto
facebook.com/kehitysvammaliitto
instagram.com/kehitysvammaliitto
youtube.com/user/Kehitysvammaliitto
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